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Övriga deltagare 

Ersättare Anders Petersson (C), Anders Svensson (V) 

 

Tjänstepersoner Annika Fröberg, omsorgschef; Bernhard Neuman, administrativ chef; Lina 

Jonsson, huvudregistrator; Felix Brundin, nämndsekreterare 

 

Övriga Jan-Åke Karlsson (M), revisionsnämndens ordförande 

 

Allmänhet Öppet sammanträde 

 
Sekreterare Felix Brundin 

 
Utses att justera Christian Engström och Bo Lindahl 

 
Justeringsdatum 2025-04-22 Paragrafer 54-81 

 
Digital signering Protokollet har signerats digitalt av 

  

 Ordförande – Börje Slättman 

  

 Justerande – Christian Engström och Bo Lindahl 
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Bevis om anslagsdag 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Sammanträdesdatum 2025-04-14 

Justeringsdatum 2025-04-22 

Anslaget publiceras 2025-04-23 

Anslaget tas ner 2025-05-16 

Förvaringsplats för protokollet Nybro kommuns allmänna diariesystem 
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§ 77 - Begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i valnämnden, Tommy 

Pettersson (V) ____________________________________________________________ 148 

§ 78 - Fyllnadsval av ny ersättare i valnämnden efter Tommy Pettersson (V) ___________ 149 

§ 79 - Anmälningsärenden __________________________________________________ 150 
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§ 54 - Ändring i dagordningen 
Ordföranden Börje Slättman (S) informerar om att en ny punkt har tillkommit på dag-

ordningen: 

Punkt 18 – Förändrat borgensutrymme i energibolagen med anledning av verkställd fusion. 
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§ 55 - Allmänhetens frågestund 
Inga frågor från allmänheten ställs. 
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§ 56 - Information och redovisning – Omsorgsnämnden 
Omsorgsnämndens ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) och omsorgschefen Annika 

Fröberg informerar och redovisar omsorgsnämndens verksamhet enligt vad som framgår av 

bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Omsorgsnämnden 

Gabriella Eriksson (SD) kommenterar redovisningen. 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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§ 57 - Information och redovisning – Kommunala 
pensionärsrådet 
Kommunala pensionärsrådets ordförande Tobias Fagergård (S) informerar och redovisar 

kommunala pensionärsrådets verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Kommunala pensionärsrådet 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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§ 58 - Besvarande av interpellation - Familjehem 
Dnr KS 2025-77 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att därmed anse interpellationen som besvarad. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation – Familjehem – ställd av Stefan Lagesson (KD) 

• Besvarande av interpellation – Familjehem, av individ- och familjenämndens ordförande 

Martina Aronsson (S) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) besvarar interpellationen. 

Stefan Lagesson (KD) yttrar sig och tackar för svaret. 

Kommunfullmäktige den 17 mars 2025, § 35 
Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationen kommer att besvaras på kommunfullmäktiges nästa sammanträde den 14 

april 2025. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Stefan Lagesson (KD) kommenterar att han önskar ställa frågor om inlämnat interpellations-

svar. 

Då individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) inte är närvarande, 

kommer interpellationen att besvaras vid kommunfullmäktiges nästa sammanträde, den 14 

april 2025. 

Redogörelse för ärendet 
Kommunfullmäktige återupptar till behandling den vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 24 februari 2025, § 6, av ledamoten Stefan Lagesson (KD) framställda interpellationen till 

individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) – Familjehem. 

Interpellationen och svaret har lagts ut på Troman. De anses därmed föredragna. 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 59 - Interpellation – Användning av statsbidrag Bostad 
Först i Nybro kommun 
Dnr KS 2025-118 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att därmed anse interpellationen som besvarad. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation – Användning av statsbidrag Bostad Först i Nybro kommun – ställd av Ola 

Håkansson (L) 

• Besvarande av interpellation – Användning av statsbidrag Bostad Först i Nybro kommun, 

av individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) besvarar interpellationen. 

Ola Håkansson (L) yttrar sig och tackar för svaret. 

Redogörelse för ärendet 
Ola Håkansson (L) har den 24 mars 2025 lämnat in en interpellation till individ- och 

familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S). 

Interpellationen och svaret har lagts ut på Troman. De anses därmed som föredragna. 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 60 - Interpellation – Vad är kommunens prioriteringar – 
kärnverksamhet eller icke-lagstadgade mål 
Dnr KS 2025-105 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att därmed anse interpellationen som besvarad. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation - Vad är kommunens prioriteringar – kärnverksamhet eller icke-lagstadgade 

mål - ställd av Gabriella Eriksson (SD) 

• Besvarande av interpellation - Vad är kommunens prioriteringar – kärnverksamhet eller 

icke-lagstadgade mål, av kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S) besvarar interpellationen. 

Gabriella Eriksson (SD) och Daniel Lindvall (M) yttrar sig. 

Kommunfullmäktige den 17 mars 2025, § 37 
Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationen kommer att besvaras på kommunfullmäktiges nästa sammanträde den 14 

april 2025. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Gabriella Eriksson (SD) har den 11 mars 2025 lämnat in en interpellation till kommun-

styrelsens ordförande Tobias Fagergård (S). 

Redogörelse för ärendet 
Kommunfullmäktige återupptar till behandling den vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 17 mars 2025, § 37, av ledamoten Gabriella Eriksson (SD) framställda interpellationen till 

kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S) – Vad är kommunens prioriteringar – 

kärnverksamhet eller icke-lagstadgade mål 

Interpellationen och svaret har lagts ut på Troman. De anses därmed som föredragna. 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 61 - Eventuella frågor 
Inga frågor ställs på sammanträdet. 
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§ 62 - Eventuella motioner 
Inga motioner har lämnats in till kommunfullmäktige. 

 

Ajournering 
Ordföranden Börje Slättman (S) ajournerar sammanträdet mellan kl 19.00-19.20. 
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§ 63 - Aktuellt från/till revisionen 
Revisionens ordförande Jan-Åke Karlsson (M), redogör för revisionsberättelsen för år 2024 

och den granskning som Nybro kommuns revisorer lämnat för räkenskapsåret 2024 enligt 

följande: 

Kommunfullmäktiges utsedda revisorer har granskat den verksamhet som bedrivits i styrelse, 

nämnder och kommunfullmäktigeberedningar och genom utsedda lekmannarevisorer, den 

verksamhet som bedrivits i kommunens bolag. 

Revisionens ordförande presenterar revisionens ståndpunkter: 

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, 

beslut och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De ansvarar 

också för att det finns en tillräcklig intern kontroll i verksamheten samt för återredovisning till 

kommunfullmäktige. 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper samt att 

pröva om verksamheten bedrivits enligt kommunfullmäktiges uppdrag och mål samt de lagar 

och föreskrifter som gäller för verksamheten. 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god redovisningssed i kommunal verksam-

het och kommunens revisionsreglemente. Granskningen har genomförts med den inriktning 

och omfattning som behövs för att ge en rimlig grund för bedömning och ansvarsprövning. 

Revisorerna konstaterar att individ- och familjenämnden redovisar ett stort underskott, 

-42 900 000 kr. En avvikelse på hela 16 % av nämndens budget och detta resultat har en 

direkt och väsentlig påverkan på hela kommunens ekonomi. Resultatet visar på brister av 

ekonomistyrning samt intern kontroll avseende ekonomin. 

Revisionens bedömning är att de brister man identifierade 2023 i stora delar har kvarstått och 

förstärkts under 2024. 

Man konstaterar att de åtgärder som nämnden vidtagit har gett begränsad effekt. 

Resultatet visar på brister i ekonomistyrning samt intern kontroll avseende ekonomi. Man vill 

påpeka att revisionen riktade anmärkning även i fjol mot nämnden och redan då påtalade man 

att man såg ytterst allvarligt på detta. Man uppmanar nämnden att vidta kraftfulla åtgärder för 

att väsentligt minska underskottet 2025. 
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Denna frågeställning om revisionens ställningstagande till individ- och familjenämnden tog 

stor del av revisionsarbetet. Revisionen beslutade i ett 2-stegs konsensusbeslut, som innebär 

att man även 2024 riktar skarp anmärkning mot nämnden, men att man i samma beslut 

fastställde att, om ingen väsentlig förbättring nås under 2025, inte kommer att föreslå att 

bevilja nämnden ansvarsfrihet 2025. 

Anmärkning mot kommunstyrelsen: 

- Revisionen riktar anmärkning mot kommunstyrelsen för bristfällig uppsikt och intern 

kontroll av ekonomin. 

- Man ser ytterst allvarligt på dessa brister. 

- Revisionen uppmanar kommunstyrelsen att vidta kraftfulla åtgärder för en budget i balans. 

 

Kommunens ekonomi är ej i balans. 

Kommunens resultat för året redovisas till -99 600 000 kr, men är egentligen drygt 50 000 000 

kr sämre då pensionskostnader om drygt 50 000 000 kr (54 700 000 kr) åberopas som synner-

liga skäl. Kommunstyrelsens förslag är att hävda att dessa utgör synnerliga skäl. 

Revisionen bedömer att de synnerliga skäl som åberopas i år, för att inte reglera det negativa 

balanskravet, inte är väl motiverade i förhållande till lagstiftning och förarbeten med till-

hörande exempel. 

I god sed för redovisning i kommuner och regioner framkommer att synnerliga skäl ej kan 

åberopas för utökade pensionsomkostnader i år. 

Sammanfattande bedömning för kommunens auktoriserade revisor i sin revisionsrapport: 

Revisionen bedömer räkenskaperna i allt väsentligt vara rättvisande, med undantag för 

påtalade synnerliga skäl och avsteget från RKR R5 och god revisionssed avseende redo-

visningen av leasingkostnader samt RKR R14 avseende drift- och investeringsredovisningen. 

Generella bedömningar 

1. Revisionen bedömer att resultatet enligt årsredovisningen inte är förenligt med de av 

kommunfullmäktige fastställda finansiella mål och att kommunfullmäktiges samtliga verk-

samhetsmål endast delvis är uppfyllda. 

2. Revisionen bedömer sammantaget att styrelse och nämnder i Nybro kommun endast delvis 

har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och på ett ekonomiskt inte tillfreds-

ställande sätt. 

3. Revisionen bedömer att nämndernas och beredningarnas interna kontroll har varit i allt 

väsentligt tillräcklig, undantaget kommunstyrelsen och individ- och familjenämnden. 

 

Anmärkningar 

1. Revisionen riktar anmärkning mot individ- och familjenämnden för brister i styrning och 

intern kontroll av ekonomin. 

2. Revisionen riktar anmärkning mot kommunstyrelsen för brister i uppsikten samt styrning 

av intern kontroll av ekonomin. 
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Tillstyrkanden 

1. Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder 

och beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 

2. Revisionen tillstyrker att kommunens Årsredovisning för 2024 godkänns, med reservation 

för åberopande av synnerliga skäl för pensionsomkostnader. 

 

Revisionen har, liksom kommunen, talat med senior sakkunnig, som beskrivit kommunens 

ekonomiska situation som besvärande och allvarlig och som opolitiska ledamöter i revisionen, 

har man noterat att Nybro kommun skulle behöva en bred majoritet, som gemensamt tog tag i 

de akuta ekonomiska problem kommunen befinner sig i för att försöka nå en budget i balans. 

 

Beslutet skickas till 
• Samtliga nämnder/styrelsen 

• Nybro kommuns revision 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 
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§ 64 - Nybro kommuns årsredovisning 2024 
Dnr KS 2024-7 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna och fastställa Nybro kommuns årsredovisning för 2024 samt 

att de höga pensionskostnaderna samt en hög kostnadsmassa till följd av felaktigheter i 

budget 2024 tillsammans en summa om 54 700 000 kr, utgör synnerliga skäl enligt 11 kap. 10 

§ lag (2018:597) om kommunal bokföring och redovisning och behöver därför inte återställas 

inom 3 år. 

Beslutsunderlag 
• Nybro kommuns årsredovisning 2024 

• Verksamhetsberättelser, tertial 3 2024, för respektive nämnd (8 st) 

• Årsredovisning 2024 - Nybro Kommunbolag AB och koncernen 

Kommunfullmäktiges behandling 
Tobias Fagergård (S) kommenterar årsredovisningen. 

Kommunstyrelsen den 24 mars 2025, § 40 
Kommunstyrelsen beslutar 

att överlämna årsredovisningen och verksamhetsberättelserna till revisorerna för granskning 

och därefter överlämna den till kommunfullmäktige för information och därpå för 

fastställande. 

Sammanfattning 
Årsredovisningen ska ge information om det ekonomiska utfallet av 2024 års verksamhet 

samt den ekonomiska ställningen den 31 december 2024. Kommunstyrelsen ska årligen över-

lämna en årsredovisning till kommunfullmäktige för beslut om ansvarsfrihet för styrelsen och 

nämnder. Årsredovisningen ska lämnas över till kommunfullmäktige och revisorer senast den 

15 april 2025. 

Nybro kommun redovisar ett resultat med underskott av -99 569 000 kr, vilket är 115 821 000 

kr sämre än budgeterat. Kommunen lever inte upp till kommunallagens krav på en ekonomi i 

balans (kommunallagen 11 kap. 12 §). Inga tidigare års negativa resultat finns att återställa. 

Nämndernas avvikelse mot budget är -36 156 000 kr, inklusive Räddningsförbundet, Sinia 

och arbetsmarknad är underskottet -45 613 000 kr. 

Nybro kommun har upprättat årsredovisning för 2024. Årets resultat för kommunen uppgår 

till -99 600 000 kr. Kommunen åberopar synnerliga skäl för 54 700 000 kr. Balanskravs-

resultatet 2024 påverkas då med 54 700 000 kr positivt och landar därmed på -52 800 000 kr. 
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I kommunallagen finns en möjlighet att avvika från balanskravet under extraordinära 

omständigheter, under förutsättning att de åtgärder som vidtas är förenliga med en sund 

ekonomisk förvaltning. 

Kommunens ekonomiska situation beror på flera olika delar. En del av det är att pensions-

kostnaderna varit mycket höga under året. Utöver pensionskostnaderna har kommunen haft en 

för stor kostnadsmassa under året 2024 p g a felaktigheter i budgetarbetet inför 2024. Felet 

medförde att kostnadsmassan är större än vad intäkterna tillät. Följden av detta blev att det 

sent under året gjordes en stor justering av prognosen. En sådan justering gör att kommunen 

hamnar i ett svårt ekonomiskt läge när det kommer till att återhämta resultatet.  Det totala 

balanskravet landar på totalt 107 500 000 kr och ungefär halva denna summan kan hänvisas 

till förklaringarna som nämns ovan. 

Kommunen åberopar därav synnerliga skäl för ungefär halva sitt underskott mot anledning av 

ovan nämnda anledningar, en summa om 54 700 000 kr. Detta för att undvika omedelbara och 

kortsiktiga nedskärningar. Detta innebär att delar av resultatet inte behöver återställas. 

Underskottet på resterande summa om -52 800 000 kr ska enligt kommunallagen hämtas hem 

inom 3 år, alltså under åren 2025-2027. Resultatet kommer att hämtas hem genom att 

kommunen fortsatt ska vara restriktiv med sina investeringar och fortsätta bevaka och agera 

på kommunens likviditet framåt. Förvaltningarna kommer att genomföra stora förändringar 

och genomlysningar och/eller omställningar för att kunna komma ner i sina ramar och för att 

kommunen ska komma med en budget i balans samt för att kunna återhämta årets underskott. 

 

Redogörelse för ärendet 
Nybro kommun redovisar ett preliminärt resultat med underskott av -99 569 000 kr. Det är 

48 969 000 kr sämre jämfört med delårsrapporten som visade -50 600 000 kr. Avvikelserna 

mot helårsbudgeten är -115 821 000 kr. 
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Beloppen anges i tkr Årsbudget Utfall Avvikelse  

Verksamhetens intäkter 364 545 284 283 -80 262 

Verksamhetens kostnader -1 938 390 -1 974 698 -36 308 

Av- och nedskrivningar -48 889 -39 371 9 519 

Reavinst/-förlust 3 000 9 858 6 858 

Skatter och kommunal utjämning 1 594 113 1 604 796 10 683 

Generella bidrag från staten 18 400 0,0 -18 400 

Finansiella intäkter 15 000 14 764 -236 

Borgensavgifter 12 096 14 218 2 122 

Finansiella kostnader -3 624 -13 419 -9 795 

Totalt 16 252 -99 569 -115 821 

 

Avvikelserna från budget består av: 

I verksamhetens intäkter och kostnader är de interna transaktionerna borträknade med 

161 053 000 kr på vardera sida. Intäkterna avviker mot det budgeterade och beror på att 

budgeten är för stor jämfört med vad kommunen verkligen får in. 

Sammantaget är det en för stor kostnadsmassa som skapar underskottet, men det ser inte så ut 

i redovisningen eftersom budgeten i kommunplanen blev felaktig. 

Pensionskostnaderna är höga även 2024 och är 17 000 000 kr högre än föregående år och 

71 700 000 kr högre än 2022. Jämfört med budget är kostnaderna ca 50 000 000 kr högre. 

Orsaken är den stigande kostnaden för den förmånsbestämda ålderspensionen som blev 

väldigt hög till följd av prisbasbeloppets förändring. 

Obudgeterade kostnader på finansverksamheten, såsom larm och bevakning, vakanta hyror, 

hyreskostnader och städ för kommunhuset, advokatkostnader, konsulter och projekt bidrar till 

underskottet. 

Av- och nedskrivningarna är lägre än budgeterat med 9 500 000 kr då investeringstakten slogs 

av under året. 

Reavinst försäljning av övriga anläggningstillgångar visar överskott mot budget med 

6 900 000 kr. De består i huvudsak av orealiserade vinster och reavinster och reaförluster i 

aktier och värdepapper. 

Lägre skatteintäkter och bidrag totalt med anledning av att ett generellt bidrag fördelats till 

omsorgen. Ökade intäkter genom slutavräkningen 2023. 

Finansiella intäkter och borgensavgifter 1 885 000 kr samt ökade finansiella kostnader, som 

ger underskott med 9 795 000 kr. 
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Nettokostnadsandel 
En förutsättning för god ekonomisk hushållning är att det finns balans mellan löpande intäkter 

och kostnader. Viktigt är då att analysera hur stor andel olika typer av återkommande löpande 

kostnader tas i anspråk av skatteintäkter och kommunal utjämning. På lång sikt krävs då att 

minst 2 % finns kvar för att finansiera nettoinvesteringar och möta förändrade ekonomiska 

förutsättningar. Nybro kommuns mål är att 1 % är 2024. 

I Kommunplanen med budget 2025 och planåren 2026-2028 är resultatmålet för Nybro 

kommun 1 % åren 2025-2026 och 2 % åren 2027-2028. 

Nettokostnadsandelen har under året 2024 ökat sedan årsskiftet 2023, från 102,3 % till 

106,2 %. Verksamhetens nettokostnader har ökat från 102,3 % till 105,3 %. 

Avskrivningarna är 2,5 % och finansnettots andel är 1,6 %. Målet om 99 % av netto-

kostnaderna är inte uppfyllt. 

 

Nämndernas ekonomi 
Nämndernas avvikelse mot budget är -36 156 000 kr. Räddningstjänsten, Sinia och arbets-

marknadsenhetens verksamhet ligger utanför nämndernas redovisning, men bidrar till 

helheten som då visar underskott av -45 613 000 kr. Årets resultat för nämnderna visar ett 

bättre resultat än nämndernas prognoser i delåret. I delåret beräknades prognosen till -

45 900 000 kr. 

 

  

    Resultat 

Nämnd Utfall 2024-12-31 

Kommunstyrelsen -78 454 1 780  

Samhällsbyggnadsnämnd -96 830 33  

Miljö och byggnämnd -394 79  

Lärandenämnden -632 558 5 399  

Kulturnämnden -26 159 -976  

Omsorgsnämnd -422 009 -434  

Individ- och familjenämnd -312 269 -42 853  

Överförmyndarnämnd -3 231 816  

Totalt -1 571 904 -36 156 

Räddningstjänsten -34 918 -3 564  

Sinia och AME -13 626 -5 893  

Totalt -1 620 448 -45 613 
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Kort förklaring till nämndernas resultat beskrivs nedan. För mer detaljerad information 

hänvisas läsaren till nämndernas respektive verksamhetsberättelse för tertial 3 2024. 

Nämnd Kort sammanfattning från nämndens bokslutstext 

Kommunalstyrelsen Ett arbete har gjorts under året för att hålla kostnaderna nere. 

Hela året har prognosen visat underskott, främst genom 

ökade IT-kostnader. Att förvaltningen klarar ett positivt 

resultat kommer av att tjänster har hållits vakanta, ingen 

frånvaro ersätts, det har varit sparsamt med utbildningsin-

satser och system har sagts upp och fått viss positiv kostnads-

påverkan redan år 2024. Det finns flera obudgeterade poster i 

förvaltningen som har fått hanteras under året. Det kommer 

även fortsättningsvis att bli en utmaning för förvaltningen. 

Samhällsbyggnadsnämnden Prognoserna för samhällsbyggnadsnämnden under året 

indikerade ett tydligt underskott om minst 2 500 000 kr. När 

utfallet summerades hamnade det istället nära noll. Intäkterna 

landade på ett betydligt större underskott än i prognoserna, 

främst beroende på att simhallen var stängd. Personal-

kostnaderna gav ett stort överskott och kostnaderna blev 

väsentligt lägre än i prognoserna. Tjänster hölls vakanta p g a 

kommunens ekonomiska läge och även med tillsättning av 

vikarier vid frånvaro var verksamheterna försiktiga. El-, 

värme- och va-kostnader har, som tidigare nämnts, stigit 

kraftigt de senaste åren. I bokslutet kompenserades förvalt-

ningen med sammanlagt 1 742 000 kr. 

Miljö- och byggnämnden Färre möten än planerat och budgeterat samt mindre 

kostnader än beräknat för kurser och telefon ger överskott. 

Lärandenämnden Prognoserna har under året visat en budget i balans. De 

största orsakerna till överskottet består i att antagningen till 

gymnasieskolan föll mycket väl ut till höstterminen, både 

avseende elever från Nybro kommun som väljer 

Åkrahällskolan samt elever från annan kommun som väljer 

att komma till Nybro. Detta innebar att verksamheten dels 

fick en ökad interkommunal intäkt, men även en minskad 

interkommunal kostnad. Även en anpassning av verksam-

heten har gett överskott på personalsidan. 

Kulturnämnden Biblioteket har haft större personalstyrka än vad budget 

tillåter och ökade driftkostnader. Kulturhuset har haft 

minskade intäkter och möts delvis upp av minskade 

personalkostnader. Fritidsgården Mejeriet står för störst 

underskott genom personalkostnader. 
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Nämnd Kort sammanfattning från nämndens bokslutstext 

Omsorgsnämnden Stort underskott finns för personalkostnader bland annat 

genom att 11 timmars dygnsvila, heltid som norm och att inte 

använda delade turer är en utmaning för verksamheten i 

arbetet med att skapa resurseffektiv bemanning. De höga 

personalkostnaderna balanseras med inkomna statsbidrag. 

Individ- och 

familjenämnden 

Resultatet för IFO för 2024 blev -24 573 000 kr. Avvikelsen 

mot prognos beror på flera parametrar, såsom en dyr place-

ring. Ekonomiskt bistånd, egna familjehem och de konsulent-

stödda familjehemmen redovisar vardera underskott. Även 

funktionsstödet visar stort underskott, vilket kommer av höga 

kostnader inom driften, bland annat externa placeringar och 

obudgeterade assistansärenden. 

Räddningstjänsförbundet Medlemsavgiften blev högre än budgeterat. En utredning inom 

räddningstjänstförbundet visade att de har fått för lite budget 

med sig från kommunerna och beslut fattades om att 

kommunerna skulle fylla på. 

Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB 
Värdet av aktier och fonder uppgår den 31 december 2024 till 206 500 000 kr och föränd-

ringen av eget kapital från Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB är 16 900 000 kr. 

Utdelningen på aktier är 3 900 000 kr, räntenettot 3 600 000 kr. Resterande är realisations-

vinster och -förluster. 

 

Årets resultat visade på en stark avkastning både för aktieportföljen och framför allt för 

ränteportföljen. Avkastningen blev totalt 8,93 %. 
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Avtalstrohet 
Sammanvägt året är avtalstroheten 96,1 % och målet nås. Målvärdet är 95 %. Avtalstroheten 

har varierat under månaderna med lägsta notering i juni och högsta värdet i juli 2024. 

Redogörelse för ärendet 
Nybro kommun upprättar per 31 december en årsredovisning med syfte att ge en skriftlig 

uppföljning av organisationens verksamhet. Årsredovisningen gör även en redovisning av 

mål, inköpstrohet och arbetsmiljö. Syftet är att ge en uppföljning av kommunens och 

nämndernas samt kommunala bolagens situation och utveckling under året. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Oron som uttalades för några år sedan, har nu besannats och det har varit ett tufft år 

ekonomiskt. De senaste åren har resultatet baserat sig på finansiella intäkter och ökade 

intäkter för skatter och bidrag. Förvaltningarna har visat underskott totalt sett flera år tillbaka 

och gör så även i år. De tidigare överskotten som funnit som hjälp inom den finansiella verk-

samheten, finns inte längre kvar. Kostnadsökningarna har varit för stora i förhållande till 

intäkterna. 

Förvaltningarna har inte fått uppdraget förrän inför budget 2025 att ställa om sina verksam-

heter och anpassa sig efter den ny verkligheten med den vikande demografin och ändrade 

förhållanden. Hårdare krav på effektiv resurshantering, planering och anpassning av sin 

verksamhet efter tilldelade budgetmedel behöver ställas och genomföras. 

I och med de ekonomiska utmaningarna, krävs en väl sammanhållen och målmedveten 

riktning i förvaltningens utvecklings- och förändringsarbete. Regelbunden uppföljning visar 

på hur organisationens resurser används och vilken effekt de uppnått. Allt i syfte att skapa ett 

gott underlag för beslut. Uppföljningsrapportens resultat visar att utmaningarna ligger i 

effektiv resursanvändning, d v s att genom professionella och medvetna val hushålla med 

resurser och vara kostnadseffektiva. För att nå dit behöver man bli bättre på att analysera hur 

mycket resurser som krävs för att nå ett visst mål, liksom att se till att samlade långsiktiga 

effekter och kostnader vägs in i alla Nybro kommuns beslut. Nyttoanalyser blir ett verktyg att 

använda sig av. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Ekonomistyrningen ska skapa en helhetsbild och en röd tråd från visionen till det dagliga 

arbetet i verksamheterna. Riktlinjer för ekonomistyrning är en del av styrmodellen och 

definierar hur verksamheterna ska styras med utgångspunkt från god ekonomisk hushållning. 

En effektiv ekonomistyrning ska ha en effektiv budgetering som säkerställer en korrekt och 

rättvisande budget, som ger verksamheterna rätt förutsättningar och ställer krav. Till budgeten 

behöver det finnas tydliga mål och nyckeltal, regelbundna uppföljningar och digitala verktyg. 

För att spetsa det än mer, krävs att det säkerställs att personalen förstår och engagerar sig i 

ekonomiska frågor. 
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Redovisning sker enligt kommunal redovisningslag och övrig tillämplig lagstiftning, god 

redovisningssed och normering för kommunal sektor. Resultatet som visas i 

uppföljningsrapporten ska beaktas för att veta hur verksamheten ska fortsätta sitt arbete ur 

ekonomisk synvinkel. Har förvaltningen ett tillfredsställande resultat, vilka är utmaningarna 

och hur åtgärdas eventuella negativa resultat. Det är frågeställningar som hela tiden ska 

beaktas. 

 

Beslutet skickas till 
• Samtliga nämnder/styrelsen och förvaltningar 

• Nybro kommuns revision 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Till kommunikatör för publicering på nybro.se (Årsredovisning 2024 – Nybro kommun 

• För publicering på intranät 

• Akten 

  



127 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-04-14 

§ 65 - Revisionsrapport för räkenskapsåret 2024 och 
revisorernas granskning av årsredovisning samt beviljande 
av ansvarsfrihet för styrelsen, nämnderna och de enskilda 
ledamöterna i dessa organ 
Dnr KS 2024-7 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja kommunstyrelsen, nämnderna och de enskilda förtroendevalda i dessa organ 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2024 samt 

att ställa sig bakom revisorernas anmärkning mot kommunstyrelsen och individ- och 

familjenämnden även från kommunfullmäktiges sida, med hänvisning till vad 

kommunfullmäktiges revisorer anför i Revisionsberättelse 2024. 

Beslutsunderlag 
• Revisionsberättelse 2024 

• Revisorernas redogörelse 2024 

• Granskning av bokslut och årsredovisning 2024 (KPMG) 

• Yttrande från KPMG om bokslut Nybro 2024 

Jäv 
Det antecknas till protokollet att berörda ledamöter och ersättare inte deltar i beslutet om 

ansvarsfrihet för de nämnder där de själva suttit i under 2024. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Martina Aronsson (S) yttrar sig och anger att individ- och familjenämnden tar anmärkningen 

på största allvar. 

Kommunfullmäktiges ordförande Börje Slättman (S) föreslår kommunfullmäktige bevilja 

kommunstyrelsen, nämnderna och de enskilda förtroendevalda i dessa organ ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret 2024 samt 

att ställa sig bakom revisorernas anmärkning mot kommunstyrelsen och individ- och 

familjenämnden även från kommunfullmäktiges sida, med hänvisning till vad kommunfull-

mäktiges revisorer anför i Revisionsberättelse 2024. 
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Beslutet skickas till 
• Samtliga nämnder/styrelsen 

• Nybro kommuns revision 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Akten 
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§ 66 - Revisorernas granskningsrapporter 2024 för Nybro 
Kommunbolag AB samt dotterbolagen 
Dnr KS 2024-7 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga granskningsrapporterna för 2024 för Nybro Kommunbolag AB samt dotterbolagen 

till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Revisorernas granskningsrapporter 2024 – Nybro Kommunbolag AB samt dotterbolagen 

Bakgrund 
Nybro kommuns revisorer har upprättat granskningsrapporter för verksamhetsåret 2024 för 

Nybro Kommunbolag AB samt dotterbolagen. 

 

Beslutet skickas till 
• Samtliga kommunala bolag 

• Akten 
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§ 67 - Över- och underskottshantering i bokslut 2024 
Dnr KS 2024-347 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på föreslag av kommunstyrelsen, § 41.2025, 

att godkänna att beviljade, men ännu outnyttjade investeringsmedel för digitaliseringspotten 

2024, motsvarande 2 951 467 kr, överförs till 2025 års investeringsmedel, 

att godkänna att del av resterande investeringsmedel för 2024, 2 700 000 kr, överförs till 2025 

års investeringsmedel, 

att godkänna individ- och familjenämnden att överföra överskott av sina investeringsmedel 

avseende nytt verksamhetssystem, 2 235 711 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna lärandenämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 2024, 

4 751 617 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna samhällsbyggnadsnämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 

2024, 10 554 000 kr, till 2025 års investeringsbudget, 

att godkänna omsorgsnämnden att överföra överskott av investeringsmedel för 2024, 

6 093 000 kr, till 2025 års investeringsbudget samt 

att både positivt och negativt resultat i driftredovisningen för 2024 stryks och inte läggs in i 

förvaltningarnas respektive resultatfond. 

Redogörelse för ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat om regler för över- respektive underskottshantering. Balans-

kravsresultatet räknas fram i en till resultaträkningen och en sidoordnad balanskravsutredning. 

I bokslutet har årets resultat fastställts till -99 569 000 kr och efter justering mot kommunal-

lagens balanskrav redovisas ett underskott motsvarande -52 800 000 kr. Balanskravsresultatet 

ska visa minst 1 % av skatter och bidrag, vilket motsvarar 16 048 000 kr. Det uppfylls inte år 

2024. 

Årets resultat påverkas av ett fel i budgeten 2024. Indexuppräkning för 2023 kom inte med i 

underlaget till politiken och de verkliga ramarna för nämnderna blev högre än de som 

beslutades av kommunfullmäktige. Nettokostnaderna ökar mer än vad skatteunderlaget ger i 

intäkter. Verksamheterna har inte hunnit med att anpassa verksamheten. Kostnaderna har ökat 

mycket mer än skatte- och bidragsintäkterna. Förutom ovan nämnda, är pensionskostnaderna 

högre än beräknat även 2024. Det nya pensionsavtalet medförde även 2024 högre kostnader 

än prognostiserat till följd av kostnader kopplade till prisbasbeloppet. 
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Utifrån informationen ovan, föreslås även att kommunen åberopar synnerliga skäl för att 

återställa del av årets negativa balanskravsresultat. Kommunens motivering till att åberopa 

synnerliga skäl är de kostsamma pensionerna. Redan i budget 2025 har krafttag gjorts och 

verksamheterna har fått minskade budgetar. För att ge verksamheterna bättre förutsättningar 

att klara av de minskade budgetramarna, bedöms synnerliga skäl vara en väl motiverad hjälp 

för verksamheterna och kommunen. Att hämta hem det stora underskottet, försätter 

kommunens verksamheter i ytterligare hårda besparingssituationer och är inte en långsiktigt 

hållbar strategi. 

Balanskravsresultat (Mnkr) 2024 

Årets resultat enligt resultaträkningen -99,6 

- Samtliga realisationsvinster -0,4 

+ Realisationsvinster enligt undantagsmöjlighet 0,0 

- Realisationsförluster enligt undantagsmöjlighet 0,0 

+/- Orealiserade vinster och förluster i värdepapper -7,5 

+/- Återföring av orealiserade vinster och förluster i värdepapper 0,0 

Årets resultat efter balanskravsjusteringar -107,5 

- Reservering av medel till resultatutjämningsreserv 0,0 

+ Användning av medel från resultatutjämningsreserv 0,0 

+ Synnerliga skäl 54,7 

Årets balanskravsresultat -52,8 

Resultat 1 % av skatter och bidrag 16,3 

Resultat att avsätta till RUR 0,0 

 

Nedan finns de förslag till tilläggsbudget för 2025 avseende investeringar. Nämnderna har 

redovisat ej genomförda investeringar och önskar föra över dessa medel till 2025. Att notera 

är att individ- och familjenämnden har överstigit budgeten för övriga investeringar. Begäran 

om överflyttning av medel avser specifikt projektet nytt verksamhetssystem, där budgeten inte 

använts. Kommunstyrelsen och samhällsbyggnad begär endast överflyttning av en del av 

kvarvarande medel. Kulturnämnden begär inte att få med sig kvarvarade medel. 

Nämnd 
Kronor begärs över-

flyttas 

Ej nyttjade medel vid 

årets slut 

Kommunstyrelsen 5 651 467 10 882 042 

Samhällsbyggnadsnämnden 10 554 000 20 074 549 

Omsorgsnämnden 6 093 000 6 095 878 

Individ- och familjenämnden 2 235 711 1 945 597 

Lärandenämnden 4 751 617 4 818 978 

Kulturnämnden 0 103 834 

Summa 29 285 795 43 920 878 

Investeringsmedel kvar 2024 Totalt 43 920 878  

Medel överskott 14 635 083  
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I tabellen nedan finns resultatfond 31 december 2023 och årets resultat 2024. Efter beslut i 

kommunstyrelsen i samband med årsredovisningen 2021, ströks samtliga nämnders resultat-

fonder och 2022 ströks underskotten för nämnderna. Vare sig över- eller underskott är tänkt 

att lyftas in i resultatfonden 2024 för nämndernas räkning. 

Nämnd (kronor) Resultatfond 

2023-12-31 

Resultat 

2024 

Resultatfond 

2024-12-31 

Kommunstyrelsen 0 1 780 404 0 

Samhällsbyggnadsnämnden 0 32 600 0 

Miljö- och byggnämnd 0 78 525 0 

Omsorgsnämnden 0 -433 759 0 

Individ- och familjenämnden 0 -42 853 291 0 

Lärandenämnden 0 5 399 301 0 

Kulturnämnden 0 -976 134 0 

Överförmyndarnämnden 0 815 554 0 

Revisionen 0 0 0 

Summa 0 -36 156 800 0 

 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om överföring av ej genomförda 

investeringar 2024 till investeringsbudget 2025 samt att besluta om balanskravsutredningen. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
En ansvarsfull hantering av underskottet kräver en balans mellan akuta åtgärder och lång-

siktiga strategier för att säkerställa en hållbar ekonomi utan att försämra kommunens grund-

läggande service och utvecklingsmöjligheter. Kommunen befinner sig fortsatt i svåra år 

ekonomiskt. Underskottet 2023 följs nu av ett ännu större underskott 2024. Verksamheterna 

har påbörjat förändringar och anpassningar efter den nya verkligheten under 2024 och får 

minskade budgetramar in i år 2025. Resultatet 2024 uppnår således inte det finansiella målet 

om 1 % nettokostnadsandel. Budgeten som är lagd för kommande år kan snabbt förändras om 

en ny skatteprognos visar på lägre uppräkning av skatterna eller om någon oförutsedd kostnad 

inkommer. Kommunen har inga medel kvar i resultatutjämningsreserven och kan inte påverka 

resultatet den vägen. Ökad investeringsbudget ger ökade kostnader för avskrivningar när 

investeringen genomförs. Tilläggsbudgeten för investeringarna påverkar 2025 års resultat med 

avskrivningskostnad när investeringen sker och aktiveras. 
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Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Hanteringen av över- och underskott påverkar kommunens långsiktiga ekonomiska stabilitet 

och därmed dess förmåga att främja tillväxt, hållbarhet och gemenskap. En balanserad 

ekonomi säkerställer att resurser kan styras till investeringar, vilket skapar förutsättningar för 

fortsatt tillväxt och attraktivitet för boende och företag. En ansvarsfull ekonomisk hantering 

bidrar till en hållbar utveckling genom att säkerställa att resurser används effektivt och 

möjliggöra långsiktig planering. Detta stärker kommunens förmåga att möta framtida ut-

maningar inom exempelvis social välfärd och digitalisering. En stabil ekonomi möjliggör en 

rättvis och jämlik fördelning av resurser, vilket bidrar till ett tryggt och inkluderande sam-

hälle. En ansvarsfull över- och underskottshantering är avgörande för att säkerställa 

kommunens utveckling och skapa en långsiktigt hållbar ekonomi, som gynnar både nuvarande 

och framtida generationer. 

 

Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Emma Wiss, budgetekonom 

• Akten 
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§ 68 - Anpassning av boendeutbud – Stallgården 
Dnr KS 2025-66 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 44.2025, 

att avveckla Stallgården som särskilt boende samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig samtliga ledamöter från Blå Union, d v s Daniel Lindvall (M), 

Mildred Persson (M), Fredrik Karlsson (M), Annika Karlsson (M), Eddie Meydan (M), 

Monica Ljungdahl (M), Martin Wirblad (M), Stefan Lagesson (KD), Emma Kahnt (KD), 

Michael Ericson (KD) och Niclas Petersson (L). 

Beslutsunderlag 
• Utförande av uppdrag att minska antalet SÄBO-platser 

Kommunfullmäktiges behandling 

Yrkanden 
Gabriella Eriksson (SD) och Liza Holmkvarn (SD) yrkar på återremiss av ärendet. 

Stig-Roland Fagergård (S), Henric Gustavsson (C) och Martina Aronsson (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Stefan Lagesson (KD), Daniel Lindvall (M) och Niclas Petersson (L) yrkar avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

Tobias Fagergård (S) yttrar sig. 

Beslutsgång 1 
Ordföranden Börje Slättman (S) finner att det finns tre förslag till beslut. 

1. Sverigedemokraternas yrkande om återremiss. 

2. Kommunstyrelsens förslag. 

3. Blå Unions yrkande om att avslå kommunstyrelsens förslag. 

 

Ajournering 
Ordföranden Börje Slättman (S) ajournerar sammanträdet mellan kl 20.30-20.35. 

 

Ordföranden Börje Slättman (S) ställer inledningsvis frågan om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. 



135 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-04-14 

Omröstning begärs 
Ja-röst för att ärendet ska avgöras idag. 

Nej-röst för att ärendet ska återremitteras. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen utfaller med 33 Ja-röster och åtta Nej-röster, vilket innebär att kommunfull-

mäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsgång 2 
Ordföranden Börje Slättman (S) ställer därefter följande förslag mot varandra: 

1. Kommunstyrelsens förslag. 

2. Blå Unions yrkande om att avslå kommunstyrelsens förslag 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 

förslag, d v s 

att avveckla Stallgården som särskilt boende samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Kommunstyrelsen den 24 mars 2025, § 44 

Yrkanden 
Martina Aronsson (S), Henric Gustavsson (C) och Jonny Andersson (V) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag att avveckla Stallgården som särskilt boende sam att rekommendera 

Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 

Stefan Lagesson (KD,) Daniel Lindvall (M) och Ola Håkansson (L) yrkar att förslaget avslås, 

d v s att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

Liza Holmkvarn (SD) yrkar återremiss av ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) finner att det finns tre förslag: 

1. Förslag från S-C-V att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att rekommendera 

Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 

2. Förslag från Blå Union (M-KD-L) att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

3. Förslag från SD att återremittera ärendet. 

Ordföranden Tobias Fagergård (S) frågar först om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. 
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Därefter ställer Tobias Fagergård (S): 

1. Majoritetens (S-C-V) förslag att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att 

rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

mot 

2. Blå Unions (M-KD-L) förslag att inte avveckla Stallgården som särskilt boende. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med majoritetens (S-C-V) förslag 

att avveckla Stallgården som särskilt boende samt att rekommendera Nybro Bostads AB att 

utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende. 

Arbetsutskottets beslut 
Kommunstyrelsens abetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

att avveckla av Stallgården som särskilt boende samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Omsorgsnämndens beslut den 4 februari 2025, § 3 
att föreslå kommunfullmäktige att besluta om avveckling av Stallgården som särskilt boende 

samt 

att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende. 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Förvaltningens förslag 
”att föreslå kommunfullmäktige att besluta om avveckling av Stallgården som särskilt boende 

samt 

att rekommendera kommunfullmäktige att uppdra till Nybro Bostads AB att utreda möjlig-

heten att omvandla Stallgården till ett trygghetsboende”. 

Yrkanden 
Stefan Lagesson (KD) yrkar på återremiss av ärendet. 

Stig-Roland Fagergård (S) yrkar på ändring av andra att-satsen till 

”att rekommendera Nybro Bostads AB att utreda möjligheten att omvandla Stallgården till ett 

trygghetsboende”. 

Beslutsgång 1 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar nämnden om ärendet ska avgöras idag eller 

återremittera ärendet. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag. 
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Reservation 
Stefan Lagesson (KD) reserverar sig mot beslutet att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsgång 2 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar nämnden om den ställer sig bakom  

Stig-Roland Fagergårds (S) förslag på ändring av andra att-satsen och finner att nämnden 

ställer sig bakom förslaget. 

Beslutsgång 3 
Ordföranden Stig-Roland Fagergård (S) frågar sedan nämnden om den ställer sig bakom 

förvaltningens förslag på första att-sats och finner att nämnden ställer sig bakom förslaget. 

Redogörelse för ärendet 

Bakgrund 
Omsorgsnämnden har under 2024 antagit olika åtgärder för att anpassa sin verksamhet efter 

den nya budgetmodellen samt för att ta sitt ansvar med att hantera de prognostiserade 

underskotten som uppkommit under månadsuppföljningarna under året. 

Ett av omsorgsnämndens beslut för att anpassa sin verksamhet var att minska antalet särskilda 

boendeplatser i kommunen för att bättre anpassa utbudet till efterfrågan samt att kunna 

anpassa sig efter budgetramen som är tilldelad i kommunplanen efter den nya budget-

modellen. Beslutet bygger på en översyn av befolkningsprognoser, förändrad vård och 

omsorgsbehov samt utgår även från omsorgsnämndens ambition och inriktning att följa 

kvarboendeprincipen. 

Utförande av uppdrag 
Verksamhetscheferna har tillsammans med enhetschefer från respektive verksamhet och 

ekonom analyserat och kartlagt hur ansökningar, beläggningar och ekonomiska aspekter har 

sett ut till kommunens särskilda boenden för att verkställa omsorgsnämndens beslut. 

I arbetet med genomlysningen har det konstaterats att Stallgården är ett särskilt boende som 

kan vara lämpligt att omvandla till ett trygghetsboende. 

Stallgården 
Stallgården är ett särskilt boende med elva lägenheter i Orrefors, Nybro kommun. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen föreslår att Stallgården omvandlas till ett trygghetsboende, en åtgärd som 

bedöms vara både hållbar och strategisk. Omvandlingen adresserar de utmaningar som 

uppstår i samband med beslut om att avveckla Stallgården som särskilt boende. Ett 

trygghetsboende erbjuder äldre en trygg och anpassad boendemiljö som främjar social 

samvaro och gemenskap, vilket kan minska risken för ensamhet och oro samt bidra till en 

förbättrad livskvalitet. 
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Förvaltningen föreslår till omsorgsnämnden att kommunfullmäktige ska besluta i ärendet med 

hänvisning till att kommunfullmäktige beslutar i ärenden som är av principiell beskaffenhet 

eller av större vikt. Avvecklingen av ett särskilt boende påverkar kommunens övergripande 

strategi för äldreomsorgen och beslutet har direkt påverkan på berörda invånare, deras 

anhöriga samt kommunens bostadsförsörjning. 

Förvaltningen gör också bedömningen att ärendet kräver en bred politisk förankring och 

transparens då beslutet berör både kommunens invånare och flera delar av den kommunala 

verksamheten, inklusive samordning med det kommunala fastighetsbolaget. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Omvandlingen av Stallgården till ett trygghetsboende innebär en minskning av driftkostnader 

jämfört med ett särskilt boende (SÄBO). Ett trygghetsboende kräver inte samma omfattning 

av personal eller dygnet-runt-bemanning, vilket leder till lägre kostnader. SÄBO-platser 

kostar i genomsnitt 1 400 000 kr per kund och år, medan insatser för hemtjänstkunder 

igenomsnitt kostar cirka 334 000 kr per år. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 

Tillväxt 
Möjligheten att använda Stallgårdens lokaler för annan verksamhet kan skapa nya möjligheter 

för kommunal utveckling. 

Hållbarhet 
Avveckling av Stallgården minskar resurskrävande transporter och ökar den ekonomiska 

hållbarheten genom att omfördela resurser till andra enheter. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsen 

• Nybro Bostads AB 

• Omsorgsnämnden 

• Annika Fröberg, omsorgschef 

• Verksamhetschefer på omsorgsförvaltningen 

• Enhetschefer på omsorgsförvaltningen 

• Akten 
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§ 69 - Detaljplan för del av fastigheten Nybro 3:1 
(campingen i Joelskogen) 
Dnr KS 2025-64 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 45.2025, 

att anta detaljplan för del av fastigheten Nybro 3:1 (campingen i Joelskogen). 

Beslutsunderlag 
• Plankarta – Joelskogens camping 

• Planbeskrivning – Joelskogens camping 

• Granskningsutlåtande – Joelskogens camping 

• Undersökning om betydande miljöpåverkan – Joelskogens camping 

Redogörelse för ärendet 
Sport- och fritidsverksamheten har på uppdrag av samhällsbyggnadsnämnden inkommit med 

en ansökan om planbesked med syftet att klargöra förutsättningarna för att utveckla befintlig 

campingverksamhet i Joelskogen. Planbeskedet inkom den 7 april 2024. 

Detaljplanen möjliggör en utveckling av befintlig stadsintegrerad camping genom utökade 

övernattningsmöjligheter och förlängd campingsäsong. Planen syftar också till att stärka 

områdets rekreationsvärden, där allmänhetens tillgänglighet ska tydliggöras samtidigt som 

naturvärdena tillvaratas. 

Ärendet har handlagts av plan- och exploateringsenheten efter beslut om planbesked i 

samhällsbyggnadsnämnden samt under arbetets gång presenterat och diskuterat ärendet i 

kommunens planberedning och samhällsbyggnadsnämnd. Detaljplanen har varit tillgänglig 

för synpunkter: 

- Samråd under perioden 17 maj-11 juni 2024 

- Granskning under perioden 11 november-2 december 2024 

Motivering av beslutet 
Planen har handlagts med utökat standardförfarande i enlighet med plan- och bygglagen 

(2010:900) och är nu klar för antagande. 

Lagstöd 
Plan- och bygglagen (PBL) 5 kap. 39 §. 

Hur man överklagar 
Beslutet kan överklagas till Mark- och miljödomstolen. Bilaga med information om hur 

beslutet kan överklagas bifogas beslutet. 
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Beslutet skickas till 
• Berörda sakägare och myndigheter 

• Sanna Hansson planarkitekt 

• För publicering på nybro.se 

• Akten 
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§ 70 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige, Elvisa Ebazoska (S) samt 
hemställan om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i 
Kalmar län 
Dnr KS 2025-111 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Elvisa Abazoskas (S) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige samt 

att hemställa om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i Kalmar län. 

Redogörelse för ärendet 
Elvisa Abazoska (S) har den 17 mars 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen i Kalmar län 

• Elvisa Abazoska 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 71 - Begäran om entledigande från uppdragen som 
ersättare i samhällsbyggnadsnämnden och i stiftelsen 
Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård, Birgitta Gustafsson (L) 
Dnr KS 2025-132 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Birgitta Gustafssons (L) begäran om entledigande från uppdragen som ersättare i 

samhällsbyggnadsnämnden och i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

Redogörelse för ärendet 
Birgitta Gustafsson (L) har den 31 mars 2025 begärt om entledigande från uppdragen som 

ersättare i samhällsbyggnadsnämnden och i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Birgitta Gustafsson 

• Malin Lindgren, samhällsbyggnadsnämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 72 - Fyllnadsval av ny ersättare i samhällsbyggnads-
nämnden efter Birgitta Gustafsson (L) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

L Niclas Petersson, Emmagatan 1 B, 382 41 Nybro, till ny ersättare i samhällsbyggnads-

nämnden till och med 2026 års utgång. 

 

Beslutet skickas till 
• Niclas Petersson 

• Malin Lindgren, samhällsbyggnadsnämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 73 - Fyllnadsval av ny ersättare i stiftelsen Qvarnaslät – 
Nybro Hembygdsgård efter Birgitta Gustafsson (L) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

L Niclas Petersson, Emmagatan 1 B, 382 41 Nybro, till ny ersättare i stiftelsen Qvarnaslät 

– Nybro Hembygdsgård till och med ordinarie årsstämma våren 2026. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Niclas Petersson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 74 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i individ- och familjenämnden, Ulrika Martinell (V) 
Dnr KS 2025-134 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Ulrika Martinells (V) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

individ- och familjenämnden. 

Redogörelse för ärendet 
Ulrika Martinell (V) har den 31 mars 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i individ- och familjenämnden. 

 

Beslutet skickas till 
• Ulrika Martinell 

• Jonas Uhr, individ- och familjenämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 75 - Fyllnadsval av ny ersättare i individ- och familje-
nämnden efter Ulrika Martinell (V) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

V Tommy Pettersson, Lyrikerns väg 32, 382 36 Nybro, till ny ersättare i individ- och 

familjenämnden till och med 2026 års utgång. 

 

Beslutet skickas till 
• Tommy Pettersson 

• Jonas Uhr, individ- och familjenämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 76 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård, 
Jonny Andersson (KD) 
Dnr KS 2025-135 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Jonny Anderssons (KD) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

Redogörelse för ärendet 
Jonny Andersson (KD) har den 28 mars 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Jonny Andersson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 77 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i valnämnden, Tommy Pettersson (V) 
Dnr KS 2025-141 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Tommy Petterssons (V) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

valnämnden. 

Redogörelse för ärendet 
Tommy Pettersson (V) har den 2 april 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i valnämnden. 

 

Beslutet skickas till 
• Tommy Pettersson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 78 - Fyllnadsval av ny ersättare i valnämnden efter 
Tommy Pettersson (V) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

V Anders Svensson, Landåvägen 2, 382 46 Nybro, till ny ersättare i valnämnden till och 

med 2026 års utgång. 

 

Beslutet skickas till 
• Anders Svensson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 79 - Anmälningsärenden 
Inga anmälningsärenden finns på sammanträdet. 
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§ 80 - Förändrat borgensutrymme i energibolagen med 
anledning av verkställd fusion 
Dnr KS 2025-165 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslaget gällande utökat borgensutrymme för Nybro Värmecentral AB med 

279 400 000 kr från 478 700 000 kr till 758 100 000 kr. 

Beslutsunderlag 
• Ordförandebeslut från Nybro Energi AB 

Kommunfullmäktiges behandling 
Tobias Fagergård (S) gör ett förtydligande av ärendet och yrkar bifall till förslaget. 

Redogörelse för ärendet 
Bolagsverket har genom beslut den 2 april 2025 lämnat tillstånd att verkställa fusionen mellan 

Nybro Energi AB med organisationsnummer 556527-9162 och Nybro Värmecentral AB med 

organisationsnummer 556777-3923. Detta beslut innebär att Nybro Energi AB har upplösts 

och uppgått i Nybro Värmecentral AB. 

Nybro Energi AB har för närvarande lån upptagna till ett värde av 258 100 000 kr och ett 

beviljat borgensutrymme på 279 400 000 kr. Då bolaget upphört behöver följande lån och 

utrymme överföras till Nybro Värmecentral. 

Nedan tabell förklarar nulägesbilden över upplåning samt beviljat borgensutrymme samt 

förslag till ny fördelning av borgensutrymme. Totalt borgensutrymme förblir detsamma. 

Belopp i mkr Beviljat Utnyttjat Kvarvarande 
utrymme 

Omfördelning 
Beviljat 

Omfördelning 
utnyttjat 

Nytt beviljat 
borgens-
utrymme  

Nybro Elnät AB 621,1 575,5 45,6 0,0 0,0 621,1 
Nybro Energi VA AB  0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 
Nybro Energi AB  279,4 258,1 21,3 -279,4 -258,1 0,0 
Nybro 
Värmecentral AB  

478,7 458,7 20,0 279,4 258,1 758,1 

Summa  1379, 1292,3 86,9 0,0 0,0 1379,2 
       

 

Beslutet skickas till 
• Styrelserna för Nybro Energi AB och Nybro Värmecentral AB 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Akten 

  



152 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 
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§ 81 - Nästa sammanträde 
Kommunfullmäktiges ordförande Börje Slättman (S) informerar om att nästa sammanträde 

med kommunfullmäktige kommer att hållas den 19 maj 2025, kl 18.00 i Stadshussalen, 

Stadshuset. 

 


